
Indenrigs- og Boligudvalget

Til: Indenrigs- og boligministeren

Dato: 24. juni 2021

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

BOU alm. del

Spørgsmål 278
Vil ministeren redegøre for følgende i lyset af en aktuel sag, hvor en almennyttig bolig-
afdeling, Sognefogedvænget i Rødbyhavn, har søgt Landsbyggefonden om et beløb til
at renovere deres boliger og har fået pengene bevilget, og hvor det i forbindelse med
renoveringen er nødvendigt, at beboerne midlertidigt fraflytter deres boliger, mens reno-
veringen pågår, idet byrådet dog har besluttet, at fraflytningen ikke er midlertidig, mens
renoveringen pågår, og at beboerne efter renoveringen ikke kan flytte tilbage til deres
boligafdeling (se bl.a. artiklen ”EL: Loven skal beskytte lejerne – ikke kommunen” bragt i
Lolland-Falsters Folketidende den 17. juni 2021):
1) Er byrådets beslutning i overensstemmelse med boliglovgivningen?
2) Hvis ikke, hvad vil ministeren gøre for at sikre beboerne i den aktuelle sag?
3) Hvordan kan beboerne sikre sig, at fraflytningen kun bliver midlertidig, så de beboere,
der ønsker det, kan flytte tilbage i de renoverede boliger?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Christian Juhl (EL).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 7. juli 2021.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Christian.Juhl@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Søren Egge Rasmussen
formand
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